
 

Zápis č. 34 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 17. 3. 2025  

Přítomni: Z. Bříza, T. Kotrč, P. Vrážel, J. Welsch, J. Kadlec, P. Čeněk, I. Lukš, M. Matoulek 

Omluveni: M. Jansta 

DOR: R. Tesař - předseda, P. Sušer - místopředseda 

Hosté: M. Jakeš, P. Hlaváček, J. Novotný, M. Ježdík 

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu jednání Výboru ze dne 15.2.2025 

2. Legislativní komise – ev. Úprava Řádů ČBF, došlé návrhy 

3. Hodnocení rozhodčích NBL a ŽBL za první část sezóny 

4. Schválení Rozpisu soutěží 3x3 

5. Kontrola přípravy VH 2025 

6. Různé 

 

Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

34.1  Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 15.2.25 

 

Bod programu: 32.2, NSA, Rozpočet 2025 

Datum Informace 

20.1.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali o průběhu tvorby rozpočtu ČBF pro kalendářní rok 2025. 

Jednotlivé složky ČBF dodaly rozpočtové požadavky pro kalendářní rok, které byly 

zasazeny dle příjmů kalendářního roku 2024.  

M. Šob Výbor informoval, že Národní sportovní agentura představila výsledky 

prioritizace sportů – basketbal (tedy ČBF) byl zařazen mezi 30 prioritizovaných sportů. 

Současně Výbor informoval o odeslání žádosti ČBF do dotační výzvy NSA na Podporu 

sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2025. Termín podání žádosti byl 

splněn s předstihem. ČBF podala žádosti dotační Výzvy VSA MD na EuroBasket žen 

2025 a Výzvy VSA pro MS žen U19 2025. LOH 28 pro rok 2025 ještě nebyla vypsána. 

Výbor byl prostřednictvím M. Šoba informován o tom, že k odeslání na NSA jsou 

připraveny:  

• vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru 

za rok 2024 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a 

vyhodnocení péče o talentovanou mládeže za rok 2024, kterou se Výbor zabýval na 

začátku dnešního jednání;  

• vyúčtování dotace LOH 28 za rok 2024, včetně závěrečné zprávy, kterou se 

Výbor zabýval na začátku dnešního jednání;  



 

• aktualizovaná koncepce LOH28 pro rok 2025, která akcentuje potřebu 

možnosti využití finančních prostředků dotačního titulu také k organizaci kvalifikace na 

MS 2026, která se bude konat v březnu.  

Výbor ČBF prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2025 pouze s příjmy, které ze strany NSA 

bylo poskytnuto v loňském roce. 

15.2.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali Výbor ČBF o skutečnosti, že bylo na NSA odesláno 

vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru za rok 

2024 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a vyhodnocení 

péče o talentovanou mládeže za rok 2024. Na NSA také bylo odesláno vyúčtování 

dotace LOH 28 za rok 2024, včetně závěrečné zprávy.  

ČBF obdržela průběžné rozhodnutí o poskytnutí dotace na Podporu sportovních 

organizací svazového charakteru pro rok 2025. NSA dne 10. 2. 2025 vyplatila ČBF 

alespoň základní garantovanou částku podpory, tedy 105 % výše loňského roku 

v oblasti Reprezentace a Talent a 100 % výše loňského roku v oblasti Činnosti svazů. 

Konečné vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy Podpora sportovních 

organizací svazového charakteru 2025 očekává ČBF do konce února. Výbor ČBF 

prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2025 pouze s příjmy, které nyní NSA vyplatila.  

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 není známa a dosud nebyla vypsána ani 

výzva k podání žádostí o dotaci. 

M. Šob konstatoval, že v roce 2025 je několik sportovních událostí, které jsou mimo 

standardní roční cyklus. Jsou jimi příprava žen U17, MS žen U19, Univerziáda mužů 

i žen, a to včetně týmů 3x3. Všechny tyto akce bude třeba rozpočtově zajistit.  

Výbor byl informován o pokračujících pracích v rámci revize jednotlivých směrnic 

a řádů ČBF, které vyžadují externí právní servis. 

Výbor zprávu přijal. 

17.3.2025 

ČBF zatím neobdržela konečné Rozhodnutí o poskytnutí dotace na Podporu 

sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2025. Dosud tedy byla 

vyplacena pouze základní garantovaná částka (viz výše).  

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 není stále známa a dosud nebyla vypsána 

ani výzva k podání žádostí o dotaci. 

ČBF obdržela od NSA dotační prostředky ve výši 80 % schválené podpory v rámci 

žádosti VSA na MS U19 žen 2025. Zbylých 20 % dotační podpory bude vyplaceno až 

po skončení a vyúčtování akce. NSA se podílí na financování šampionátu z cca 60 %. 

Výbor zprávu přijal. 

Výbor dále projednal a odsouhlasil zdroje financování EuroBasket ženy 2025 a MS 

U19 ženy 2025.  

 ÚKOL TRVÁ 

 



 

Bod programu: 32.5.6, Revize a návaznost aktuálních dokumentů ČBF a ALK 

Datum Informace 

20.1.2025 

Členové Výboru po debatě na jednání konaného dne 21.8.24 konstatovali potřebu 

hlubší revize, zjednodušení a provázanosti dokumentů ČBF a ALK. Výbor na základě 

tohoto konstatování pověřil T. Kotrče, I. Lukše a Z. Břízu vypracováním návrhu revize 

dokumentů ČBF a ALK. Výbor se na dnešním jednání znovu problematikou zabýval. 

Pověření členové Výboru informovali o probíhajících pracích ve spolupráci s externími 

právníky a o možných závěrech a doporučení zadané revize. 

Výbor zprávu přijal. 

15.1.2025 

Z. Bříza a T. Kotrč informoval členy Výboru, že na úkolu pracují. Do pracovního týmu 

přizvali pana JUDr. Supa a pana Ing. Stejskala. Probíhá vzájemné sdílení dokumentů a 

podkladů k formulaci závěru. Blíží do poslední fáze a plán práce je takový, aby do konce 

března byl hotový výstup, o kterém bude Výbor následně informován. 

17.3.2025 

V návaznosti na dosavadní jednání pracovního týmu byl prezentován a diskutován 

záměr fúze společnosti Česko dribluje s.r.o. do ČBF s.r.o. a následného vkladu 

marketingových práv a dále návrh statutu Soutěžní komise Ředitelství NBL.  

Výbor zprávu přijal a pověřil Z. Břízu, T. Kotrče a I. Lukše k pokračování naplňování 

představeného záměru fúze a dále k dopracování návrhu statutu, tak aby tento mohl 

být dále jednán na příštím jednání Výboru. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

 

Bod programu: 33.3, Schválení rozpisu soutěží 3x3 

Datum Informace 

15.2.2025 

V návaznosti na projednaný bod 33.2 dnešního jednání byl Výbor informován, že 

rozpisy soutěží 3x3 Superliga, Celoroční liga, Liga regionů a Chance tour, budou Výboru 

předloženy v následujících dnech a Výbor bude požádán o schválení per-rollam.  

Výbor zprávu přijal. 

17.3.2025 

I. Lukš a M. Šob předložili ke schválení Rozpis soutěže – Ligy regionů ČR v basketbalu 

3x3 kategorie U15 a U17 pro sezónu 2025 a Rozpis soutěže Chance 3x3 Tournament 

pro sezónu 2025.  

Výbor po projednání Rozpis soutěže – Ligy regionů ČR v basketbalu 3x3 kategorie 

U15 a U17 pro sezónu 2025 a Rozpis soutěže Chance 3x3 Tournament pro sezónu 

2025 schválil. 

 ÚKOL TRVÁ 



 

34.2  Legislativní komise – ev. Úprava Řádů ČBF 

Bod programu: 34.2, Legislativní komise – ev. Úprava Řádů ČBF, došlé návrhy 

Datum Informace 

17.3.2025 

Výbor nejprve projednal návrhy změn Řádů ČBF, které Legislativní komise 

nedoporučuje Valné hromadě přijmout. Výbor po projednání ve vztahu k  těmto 

návrhům souhlasí se stanoviskem Legislativní komise. 

Výbor dále projednal návrhy změn Řádů ČBF, které Legislativní komise doporučuje 

Valné hromadě přijmout. Jedná se o změny v těchto dokumentech: 

• Soutěžní řád basketbalu 

• Směrnice o odchodu českých hráčů do zahraničí a jejich návratu do ČR  

• Přestupní řád 

• Licenční řád 

• Disciplinární řád 

• Trenérský řád 

Výbor po projednání ve vztahu k těmto návrhům souhlasí se 

stanoviskem Legislativní komise. 

Výbor uložil Legislativní komisi doplnit řády ČBF o věkovou kategorii U10.  

Návrhy změn Řádů ČBF, včetně stanovisek Legislativní komise, budou zveřejněny na 

webových stránkách ČBF nejpozději do 12.4.2025. 

 ÚKOL TRVÁ 

34.3   Hodnocení rozhodčích NBL a ŽBL za první část sezóny 

Bod programu: 34.3, Hodnocení rozhodčích NBL a ŽBL za první část sezóny 

Datum Informace 

17.3.2025 

P. Vrážel předložil Výboru hodnotící zprávu rozhodčích NBL a ŽBL za první část 

sezóny. Týkala se výkonosti jednotlivých rozhodčích a jejich hodnocení. Výbor se 

v rámci tohoto bodu zabýval chováním účastníků utkání v soutěžích NBL a ŽBL. Kluby 

těchto soutěží dostaly dopis, který apeloval na vzájemné chování. V sezoně 

2022/2023 řešila Disciplinární komise NBL deset případů, loni devět. Letos, teprve 

v půlce ročníku, už také devět, z toho několik takových, které nelze brát jako vzor 

chování pro kohokoli a na které ČBF směrem k veřejnosti rozhodně není hrdá. 

Neakceptovatelné chování a výstupy spojené s agresivitou se objevují i v  ŽBL. 

Předseda ČBF, Etická komise ČBF, GS ČBF a sportovní ředitelé obou soutěží požádali 

rozhodčí ŽBL a NBL, aby nesportovního chování (nesportovní gesta, podněcování, 



 

vulgární či sprosté chování nad rámec fungování ve sportovním utkání apod.) ihned 

po zásluze trestali. Cílem není vymýtit ze hry emoce, ale ostudné výstupy.  

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

34.4  Schválení rozpisu soutěží 3x3 

Bod programu: 34.4, Schválení rozpisu soutěží 3x3 

Datum Informace 

17.3.2025 
Výbor se tématem zabýval v rámci bodu 34.1. Kontrola zápisu jednání Výboru ze dne 

15.2.2025 (viz výše).  

 ÚKOL SPLNĚN 

35.5  Kontrola přípravy VH 2025 

Bod programu: 35.5, Kontrola přípravy VH 2025 

Datum Informace 

17.3.2025 

M. Šob informoval Výbor o průběhu příprav na Valnou hromadu 2025 (VH). Je 

zabezpečeno technické řešení celé akce. Sekretariát vyhodnotil, že z  důvodu 

očekávaného zvýšeného zájmu o nadcházející VH, nemusí být kapacitně prostor 

Školícího centra Metrostav dostačující. Proto od minulého týdne analyzuje možné 

varianty konferenčních prostor tak, aby předložil na příští jednání Výboru návrh 

nových prostor, kde by VH mohla proběhnout. Parametry výběru nových prostor 

jsou jeho kapacita, cenové náklady a dopravní dostupnost pro členy ČBF. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

36.5  Různé  

Bod programu: 36.5.1, Návrh navýšení vkladů do soutěží od sezóny 2026/27, Návrh navýšení 

vkladů do Nadregionálních lig od sezóny 2025/26 

Datum Informace 

17.3.2025 
Výbor na svém únorovém jednání v bodě programu 32.5.3 pověřil M. Šoba přípravou 

podkladů a soupisu vkladů do soutěží. Zástupci Oblastí ČBF na svém březnovém 



 

jednání s ČBF vznesly požadavek na zvýšení vkladů do soutěží Nadregionálních lig od 

sezóny 2025/26.  

Výbor se touto těmito podněty zabýval a projednal jednotlivé návrhy navýšení 

vkladů do soutěží, které se přes jedenáct let nenavyšovaly. Záměr navýšení vkladů 

do soutěží od sezóny 2026/27 bude dále komunikovat o projednávat.  

Výbor projednal návrh navýšení vkladů do soutěží Nadregionálních lig se od sezóny 

2025/26 o polovinu oproti současnému vkladu. 

Výbor navržené navýšení vkladů do soutěží Nadregionálních lig schválil. 

O návrhu navýšení vkladů do všech soutěží od sezóny 2026/27 bude Výbor dále 

jednat a komunikovat dané téma s Oblastmi ČBF. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

 

Bod programu: 36.5.2, Metodika rozdělení financí do Oblastí ČBF od 2025 

Datum Informace 

17.3.2025 

ČBF na svých jednání s Oblastmi ČBF opakovaně projednával metodiku rozdělení 

příspěvků ČBF do Oblastí. Společným cílem je pozměnit metodiku rozdělení tak, aby 

byla co nejkomplexnější a pokrývala více aspektů.  

Výbor projednal nový návrh metodiky rozdělení, který má tři alokační pilíře. První 

(„Fixní“) alokuje částku 1 mil. Kč a bude Oblastem rozdělen stejným poměrem. Druhý 

pilíř („Členský“) alokuje částku 2 mil. Kč, která bude Oblastem rozdělena poměrově 

na základě vybraných členských příspěvků v dané Oblasti. Třetí pilíř („Sportovní“) 

alokuje částku 2 mil. Kč, která bude Oblastem rozdělena poměrově na základě 

členské základny daných věkových kategorií, trenérů a rozhodčích s tím, že kategorie 

U14-U19, která je pro výchovu reprezentace důležitá, trenéři a rozhodčí jsou pro 

účely rozdělení násobeny koeficientem 1,5 oproti ostatním kategoriím s hodnotou 

koeficientu 1. Rozdělení financí na rok 2025 bude provedeno na základě dat z konce 

roku 2024. Metodika do budoucna počítá s aktualizací dat ke konci každého 

kalendářního roku.  

Výbor po projednání návrh nové metodiky rozdělení příspěvku ČBF do Oblastí ČBF 

schválil.  

Výbor pověřil M. Šoba a Z. Břízu zpracováním dat a přípravou podkladů, tak aby 

mohla být vytvořena tabulka rozdělení financí na rok 2025 do Oblastí ČBF na základě 

schválené metodiky.  

 ÚKOL TRVÁ 

 

 



 

Bod programu: 36.5.3, CEWL aktuální stav a budoucnost 

Datum Informace 

17.3.2025 

M. Šob předložil Výboru hodnocení uplynulého ročníku soutěže CEWL 2024/2025. 

Soutěže se zúčastnilo celkem 8 družstev (3x Česko, 3x Slovensko, 1x Rakousko, 1x 

Slovinsko), v rámci ní bylo odehráno celkem 6 turnajů + Final4 a celkem bylo 

odehráno 32 utkání.  

konečné pořadí: 1. Piešťanské Čajky, 2. SBŠ Ostrava, 3. Sokol Hradec Králové, 4. MBK 

Ružomberok, 5. DSK Brandýs n/L, 6. Slavia B Bystrica, 7. Triglav Kranj, 8. UBI Graz. 

Celý ročník proběhl po organizační i sportovně-technické stránce bez 

problematických pasáží. Závěrečný turnaj Final4 se odehrál na Slovensku 

v Piešťanech před velice slušnou diváckou kulisou. Výbor diskutoval budoucnost 

tohoto poháru a záměr jeho rozšíření. M. Šob informoval o poptávce letošních 

účastníků po dalším pokračování. Většina družstev byla s novým turnajovým 

systémem této obnovené Středoevropské ligy žen spokojená a projevila zájem 

o účast i v nadcházející sezóně 2025/2026. M. Šob informoval Výbor o vzrůstající 

ekonomické náročnosti soutěže, kterou bude třeba zohlednit při plánování dalších 

ročníků soutěže.   

Výbor zprávu přijal a pověřil M. Šoba komunikací s  FIBA nad tématem rozvoje tohoto 

poháru a větší integrace do složek FIBA. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 36.5.4, Členské příspěvky 2025, zpráva o stavu změny 

Datum Informace 

17.3.2025 

Od 1.1.2025 došlo ke změně systému platby členských příspěvků. Slevový režim bylo 

možné využít do konce února s tím, že rozhodující pro uznání slevy bylo připsání 

platby na účet ČBF do dne 1.3.2025 připadajícího na sobotu. Téměř 50 % členů, kteří 

se rozhodli využít slevy, zaplatilo poslední možný den. Nicméně někteří z nich nestihli 

připsání platby na účet ČBF do 1.3.2025, ale některé platby byly přispány až v období 

2.-3.2025, tedy první pracovní den po víkendu. To přineslo administrativní zátěž 

účetnímu oddělení. 

Vzhledem k těmto skutečnostem navrhl M. Šob Výboru, aby i vůči platbám členských 

příspěvků došlých na účet ČBF v období 2-3.3.2025 byla uplatněna sleva 100 Kč.  

Výbor po projednání návrh schválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 



 

Bod programu: 36.5.5, Realizační týmy LSUH 2025, Ženy U18 

Datum Informace 

17.3.2025 

J. Welsch předložil ke schválení návrh na jmenování zbylých členů realizačního týmu 

pro LSUH 2025 mužů. Hlavní trenér L. Bartoň již byl Výbor schválen. 

RT LSUH 2025 muži: Asistent trenéra Adam Choleva, Fyzioterapeut Lukáš Slowiak, 

Kondiční trenér Tino Janikov. 

P. Treml, který byl již Výborem schválen jako hlavní trenér LSUH 2025 ženy, předložil 

ke schválení návrh na jmenování zbylých členů realizačního týmu pro LSUH 2025 žen.  

RT LSUH 2025 ženy: Asistent trenéra Jan Pavlík, Fyzioterapeut Tereza Matulková, 

Kondiční trenér David Bělohlávek. 

M. Ježdík předložil ke schválení návrh na jmenování zbylých členů realizačních týmů 

U18 žen 2025 a U19 žen 2025 

RT U18 ženy 2025: Asistent trenéra Marian Stanislav, asistent trenéra Renata 

Březinová, asistent trenéra Marek Slovák, Fyzioterapeut Jaroslav Kretschmann, 

Kondiční trenér Marek Sehnal, Vedoucí týmu Matěj Musil. 

RT U19 ženy 2025: Asistent trenéra Petra Záplatová 

Výbor po projednání schválil jmenování všech navržených členů realizačních týmů. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 36.5.6, Odměna za postup na EuroBasket 2025 

Datum Informace 

17.3.2025 

Výbor projednal a schválil odměny pro hráče a členy realizačního týmu mužů, kteří 

se podíleli v průběhu tří reprezentačních oken na postupu na EuroBasket 2025 

v rámci kvalifikace, která probíhala v období 2023 až 2025. Odměny se budou dělit 

mezi celkem 21 hráčů a 9 členů realizačního týmu. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 36.5.7: Žádost o přijetí za člena ČBF – BASKETBAL TRUTNOV z.s. 

Datum Informace 

17.3.2025 Výbor přijal klub BASKETBAL TRUTNOV z.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 



 

Bod programu: 36.5.8: Návrh na změnu rozpisu ŽBL 2024/25 

Datum Informace 

17.3.2025 

Výbor na svém jednání dne 10. 6. 2024 schválil Rozpis ŽBL pro sezónu 24/25 a až 

zhruba o 2 měsíce později bylo rozhodnuto o doplnění družstev ŽBL na 10 projektem 

LOH 28 Chomutov, který je složený převážně z hráček U19 a slouží k přípravě hráček 

na nadcházející domácí MS U19. Vzhledem k této skutečnosti a faktu, že projekt LOH 

2028 již dál nebude součástí ŽBL, žádá vedení soutěže Výbor o schválení návrhu na 

změnu článku III. Systém soutěže, odstavce 6. Rozpisu ŽBL 2024/2025  tak, že se ruší 

utkání play-out o 9. místo. Družstva ŽBL byla již s návrhem na tuto změnu seznámena 

a s návrhem souhlasí.  

Konkrétně navržená změna ruší původní text článku III. Systém soutěže, odstavce 6. 

Rozpisu ŽBL 2024/2025:  

6. Play-out (P-O) 

Play-out se účastní družstva na 9. a 10. místě po nadstavbové části. Play-out se 

hraje na tři vítězná utkání systémem 1-1-1-1-1. Vítěz série končí na 9. místě, 

poražený hraje baráž s vítězem Final4 I. LŽ o účast v ŽBL ročníku 2025/2026. 

a nahrazuje jej novým textem článku III. Systém soutěže, odstavce 6. Rozpisu ŽBL 

2024/2025 tohoto znění:  

6. Play-out (P-O) 

Play-out a baráž se nehraje. Vítěz Final4 I. LŽ má právo účasti v ŽBL ročníku 

2025/2026. 

Výbor po projednání navrženou změnu Rozpisu ŽBL 2024/2025 schválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 36.5.9: Žádost o změnu pořadatelství Mistrovství České republiky U14 dívky 

Datum Informace 

17.3.2025 

Na základě žádosti klubů TJ Sokol Hradec Králové a BŠ Tygři Praha předložit R. Landa 

návrh klubů na změnu pořadatelství Mistrovství České republiky (MČR) mladších 

žákyň U14. 

Do výběrového řízení na pořadatele této akce se v řádném termínu přihlásil pouze 

klub BŠ Tygři Praha. Klub TJ Sokol Hradec Králové však následně oslovil BŠ Tygři 

Praha s dotazem na možnou změnu pořadatelství. Po vzájemné dohodě oba kluby 

dospěly k závěru, že by bylo vhodnější turnaj přesunout do Hradce Králové. Žádost 

byla předložena Sportovně-technické komisi (STK), která ji však zamítla z důvodu 



 

podání mimo řádné termíny. Kluby se nyní společně obrátily na Výbor se žádostí 

o schválení změny pořadatelství. 

Výbor po projednání žádosti nevyhověl a potvrdil rozhodnutí STK. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční v pondělí 7. 4. 2025 od 10:00 hod. v kancelářích ČBF, Voctářova 

2449/5, Praha 8. 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 


